
 

 

Wij willen graag van de spreektijd gebruik maken om wat punten uit het raadsstuk te verhelderen. 
 
Maar allereerst... Onze gemeente heeft een ambitieuze doelstelling. Tien jaar eerder energieneutraal 
dan wat het kabinet voorschrijft. 
Daarvoor moeten we ook van het gas af en das een echte uitdaging. Gas is bij een gemiddeld 
huishouden ruim 80% van de energiebehoefte. Als je een warmtepomp gebruikt kun je dat 
terugbrengen tot 50% van de energiebehoefte. Maar dan nog…  Ruim driekwart hiervan is voor de 
verwarming en dat gebeurt maar zo’n 4 a 5 maanden per jaar. Inderdaad, een echte uitdaging. 
 
Om voor de warmtebehoefte energieneutraal te worden, moeten we dus slim te werk gaan.  
Wij hebben voor allerlei mogelijkheden een Quick scan gedaan en daarmee een haalbaarheidsmatrix 
opgesteld.  
“Wij” zijn een groep enthousiaste mensen uit Rijnsaterwoude met diverse expertises. Zo is Philine 
naast mij duurzaamheidstransitiemanager en ben ik behoorlijk lang directeur geweest van een 
bedrijf in energiemonitoring. Maar in onze groep bevindt zich nog veel meer nuttige expertise, 
waaronder technische en financiële. 
 
Korte uitkomst van ons quick scans, een zeer kansrijke oplossing voor de warmtevraag blijkt te zijn 
het gebruiken van thermische energie uit oppervlaktewater, in het kort TEO. 
 

 
En laten we water nou genoeg hebben in onze gemeente. 
Alleen de Braassem heeft al genoeg potentie om 40.000 woningen te verwarmen. En dan hebben we 
ook nog de Kaag! Bovendien is er een particulier uit Roelofarendsveen die deze techniek vrijwel 
budget-neutraal heeft toegepast op zijn eigen huis. 
Bij schaalgrootte verwachten we natuurlijk dat de kosten per huis naar beneden zullen gaan. 
Voorwaarde is dat huizen met een slecht energielabel worden geïsoleerd. 
  
Wij hebben allerlei partijen gesproken, zoals woningcorporatie, provincie, waterschap, 
duurzaamheidsplatform, Liander, etc. Iedereen is extreem geïnteresseerd en wil ook naar vermogen 
bijdragen aan een volgende fase. 



 

 

Bovendien hebben in Rijnsaterwoude, zonder noemenswaardige vorm van campagne of 
communicatie al 330 huishoudens via facebook blijk gegeven van belangstelling. Er is momentum. Er 
is burgerparticipatie. 
 
Dan terug naar het raadsstuk. Er staat voor het te besteden budget dat er een businesscase komt, 
maar er kan meer voor dat budget. We willen bijdragen aan een plan dat de gemeente in kan dienen 
bij de ministers Wiebes en Ollongren om in aanmerking te komen als proeftuin om gasvrij te worden.  
Richtgetal 8.500 Euro per huis. Maar er is ook nog een speciale innovatie subsidie van 12 miljoen 
voor gemeentes die willen kijken naar innovatieve manieren om gasvrij te worden. TEO is 
aangemerkt in overheidsstukken en bij vele andere gelegenheden, als zeer kansrijk. En dan met 
name TEO voor een bestaande wijk. Voor een nieuwbouwproject wordt het al succesvol toegepast. 
Rijnsaterwoude is een geschikte locatie, qua aantal huizen, nabijheid water en geschiktheid grond. 
Daarom steunt STOWA (Stichting toegepast onderzoek waterbeheer) ons initiatief. 
Alle lichten staan dus op groen! 
 
Dus aan de laatste twee puntjes in het raadsstuk willen we graag toevoegen dat de uitkomst een plan 
moet zijn zodat de gemeente Kaag en Braassem aanspraak kan maken op geld van de centrale 
overheid, zowel uit de innovatiepot als uit de proeftuinpot. In dat plan moet staan wat de optimale 
oplossing is, zowel op technische vlak, qua financierbaarheid en qua sociaal draagvlak. 
 
Dit is een unieke kans! Maar het is vooral een unieke kans voor alle inwoners, om hun lasten en de 
investeringen voor de transitie zo klein mogelijk te houden en te komen tot passende oplossingen in 
ons landschap. Wij bieden ons graag aan, om de gemeente hierbij te helpen. 
 
Tot slot. Mooier kan het toch eigenlijk niet?  
Voor de Kaag en Braasem, door de Kaag en Braasem!  

 
Dank jullie wel voor de tijd. 
 


